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Til Transportminister 
Benny Engelbrecht 

Kystbanen 

 
Kære Benny Engelbrecht 
 
På vegne af samtlige borgmestre langs Kystbanen og Regionsrådsformanden 
takker vi for mødet torsdag den 26. november 2020.  
 
Vi kan forstå, at Ministeren har valgt at gennemføre forringelserne på 
Kystbanen, og vi konstaterer, at frakoblingen af den direkte forbindelse til 
lufthavnen bliver en realitet, ligesom den reducerede betjening af flere 
stationer effektueres.  
 
Vi mener fortsat, at der er behov for at se på udviklingen af en af landets 
vigtigste jernbanestrækninger, og ser derfor en screening af mulige 
forbedringer på kystbanestrækningen som et næste skridt, bl.a. i lyset af den 
forestående fornyelse af Kystbanens sikringsanlæg.  
 
Der er mulighed for at slå flere fluer med ét smæk, ved at gøre den kollektive 
trafik til et troværdigt alternativ til bilen samtidig med, at miljøet forbedres, hvis 
privatbilismen reduceres. Endelig er der en samfundsøkonomisk gevinst, hvis 
færre sidder i kø på motorvejen. 
 
Hvis den kollektive transport langs kysten skal være en større succes, skal 
kystbanen ligestilles med de andre togstrækninger i Hovedstadsområdets 
fingerstruktur, hvor der fx er ti-minuttersdrift på de fleste S-togslinjer. 
Frekvens, regularitet og rejsetid skal matche sammenlignelige strækninger. 
Med bedre forbindelser på Kystbanen kan Nordsjælland også knyttes tættere til 
det eksisterende tognet, hvilket skaber en sammenhængende struktur i de 
eksisterende hovedtransportlinjer.  
 
Borgmestrene og Regionsrådsformanden mener, at Ministeren skal stille sig i 
spidsen for en analyse af muligheden for infrastrukturforbedringer på 
Kystbanen. Det skal afklares, hvilke forudsætninger en omlægning af togdriften 
vil kræve.  
 

 
 

Dato: 26.01.2021 
 
 

Hørsholm Kommune 
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Åbningstider 
Mandag - fredag 9-13 
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Morten Slotved 
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Vi opfordrer derfor til, at du ved de forestående infrastrukturforhandlinger i 
Folketinget bringer sagen frem med henblik på at skaffe finansiering til en 
sådan analyse. Efterfølgende vil vi meget gerne mødes og drøfte et 
kommissorium for en sådan analyse.  
 
  

 
 
 
Benedikte Kiær  Thomas Lykke Pedersen 
Borgmester   Borgmester 
Helsingør Kommune  Fredensborg Kommune 
 
 
 
Morten Slotved  Jens Ive 
Borgmester   Borgmester  
Hørsholm Kommune  Rudersdal Kommune 
  
 
 
 
Sofie Osmani   Hans Toft 
Borgmester   Borgmester 
Lyngby-Taarbæk Kommune  Gentofte Kommune 
 
 
 
Sophie Hæstorp Andersen 
Regionsrådsformand 
Region Hovedstaden   

Venlig hilsen  


